上海大学学报(自然科学版)



Journal of Shanghai University (Natural Science Edition)

首页 | 期刊介绍 | 编委会 | 投稿指南 | 期刊订阅 | 下载中心 | 联系我们 | 常见问题 | English Version

上海大学学报(自然科学版) » 2009, Vol. 15 » Issue (1):37-41 DOI:

数理化科学

最新目录 | 下期目录 | 过刊浏览 | 高级检索

<< Previous Articles | Next Articles >>

Born-regulated理论中的光线偏转

周建华, 方伟, 陆惠卿

上海大学 理学院,上海 200444

Deviation of Light Path in Born-regulated Gravity in Four Dimension

College of Sciences, Shanghai University, Shanghai 200444, China

- 参考文献
- 相关文章

Download: PDF (528KB) HTML (0KB) Export: BibTeX or EndNote (RIS) Supporting Info

摘要

根据爱因斯坦的引力场理论,当光线通过引力场时受到引力的作用而发生偏转.对光线在引力场中偏转的研究有助于解决引力透镜问题,对研究宇宙中的暗能量也是有意义的. 根据Born-regulated引力理论的时空度规来研究光线偏折. 推导Born-regulated理论中的光线偏转角为 $\Delta \phi \approx 4$ Mrmin-4Mrmin49k2 β r6min. 很明显,结果显示当 $\beta \rightarrow 0$ 和k $\rightarrow 0$ 时, $\Delta \phi \rightarrow 4$ Mrmin,这正是由爱因斯坦理论推导出的结果,说明当参量 $\beta \rightarrow 0$ 和k $\rightarrow 0$ 时,Born-regulated理论回到爱因斯坦的广义相对论.

关键词: Born-regulated引力理论;光线偏折;爱因斯坦相对论

Abstract:

Deviation of light from its straight path is caused by the presence of massive objects, i.e., the presence of gravitational field according to the general theory of relativity. It is shown that the low energy effective field theory on D-branes is of Born-regulated gravity theories. In this work a Born-regulated type gravitational field is postulated. According to the space time metric in the Born-regulated gravity theory, An explicit representation of the angular deviation of light path is derived. A Born-regulated type theory of gravitational field is postulated, and an explicit representation of the angular deviation of light path is derived, $\Delta \phi \approx 4 \text{Mrmin-4Mrmin49k2} \beta r 6 \text{min. Clearly}$, the result shows that $\beta \rightarrow 0$ and $k \rightarrow 0$, $\Delta \phi \rightarrow 4 \text{Mrmin which is just the result from the Einstein's general relativity theory.$

Keywords: Born-regulated gravity; deviation of light path; Einstein's general relativity theory

收稿日期: 2007-09-27;

通讯作者 陆惠卿(1944~),男,教授,博士生导师,研究方向为天体物理

作者简介: 陆惠卿(1944~), 男, 教授, 博士生导师, 研究方向为天体物理.

引用本文:

.Born-regulated理论中的光线偏转[J] 上海大学学报(自然科学版), 2009, V15(1): 37-41

.Deviation of Light Path in Born-regulated Gravity in Four Dimension[J] J.Shanghai University (Natural Science Edition), 2009,V15(1): 37-41 链接本文:

http://www.journal.shu.edu.cn//CN/ 或 http://www.journal.shu.edu.cn//CN/Y2009/V15/I1/37

没有本文参考文献

没有找到本文相关文献

Service

- ▶ 把本文推荐给朋友
- ▶ 加入我的书架
- ▶ 加入引用管理器
- ▶ Email Alert
- **▶** RSS

作者相关文章

